
 Mijnheer de Voorzitter 
 
5 minuten spreektijd voor de LNE-fractie betekent het in staccato noemen van een aantal 
punten. 
 
Punt 1:  Eigenaren en -gebruikers van gronden voor landbouw, bos en natuur en van 

bedrijven moeten ervaren, dat je als HDSR er bent. Onze medewerkers moeten 
de naleving van de bij wet opgedragen watertaken bij de mensen in ons    
werkgebied actief volgen. Met de direct betrokken ingelanden worden alle 
punten zakelijk en open besproken; dit met oog op onze toezichthouderstaak. 
Deze samenwerking moet tot meetbare verbeteringen leiden binnen onze 
taken peilbeheer en waterkwaliteit. Dat vereist voor de opgelegde wettelijke 
kaders: op locatie handhaven met kennis en gezag! Voor het waterschap 
betekent dit inzet van optimaal toegerust en opgeleide medewerkers. In dit 
verband ziet de LNE-fractie met belangstelling uit naar de toegezegde 
rapportage over de effectiviteit van de ureninzet van medewerkers [zie SKK-
toezegging 73]. Hopelijk verhelderen deze uitkomsten ons inzicht bij het mede 
optimaliseren van de lopende onderlinge waterschapbenchmark.    

  
Punt 2:  Lof voor het handhaven van het prudent ingezette financiële beleid binnen het 

HDSR. De LNE-fractie wijst met nadruk op de noodzaak van een gezonde      
balans tussen het solidariteitsbeginsel enerzijds en de kostenterugwinning bij 
de veroorzaker anderzijds. Hoog genoteerd staat daarbij de zorg voor een 
transparante en uitlegbare toedeling van de lasten, rekening houdend met de 
reglementair opgelegde bandbreedten. Steeds opnieuw blijkt, dat een daarop 
gebaseerd strak uitgavenbeleid wel een open en begrijpelijke communicatie 
vanuit het HDSR vereist en daardoor leidt tot wederzijds respect en begrip.   

 
Punt 3: Het College neemt de destijds optioneel aangekondigde jaarlijkse 1,5% extra 

verhoging van de zuiveringsheffing 2019 reeds mee in de begroting. De daarbij 
opgegeven argumentatie overtuigt de LNE-fractie niet. Wij roepen de    
Collegeleden De Jong en De Groot op, tijdig vóór eind 2018 duidelijkheid te 
scheppen, welke kostenpost daadwerkelijk voor de sloop van de RWZI Utrecht 
op ons toekomt. Pas na verkregen duidelijkheid op dit punt kan het AB in 
december 2018 een adequaat besluit nemen over het wel of niet opnieuw 
innen van deze ooit in jaren beperkte extra-heffing. Het HDSR mag niet het 
odium op zich laden, niets te willen leren van de historie: “Het kwartje van 
Kok”; door het Rijk tijdelijk opgelegd eind verleden eeuw … maar we betalen 
het nog steeds mopperend aan de pomp! Immers zuinig omgaan met geld van 
de burgers is en blijft een eerste vereiste voor het HDSR als openbaar 
bestuursorgaan! Let op: afbrokkelend draagvlak binnen je achterban is funest 
voor een succesvolle taakuitoefening van het HDSR in het belang voor de 
gehele samenleving!  

 Op welke wijze denkt het College aan dat bij de buitenwacht waarneembare 
afbrokkelen van draagvlak bij een te snel stijgend uitgavenpatroon tijdig 
tegengas te geven? 

 



Punt 4: Provincies bepalen, waar in het land met het oog op RO wat mag, kan en soms 
moet gebeuren. Wij als HDSR hebben te zorgen voor een optimale invulling 
van al deze functies voor de samenleving. Dat onderstreept de noodzaak tot 
samenwerking met alle spelers in het veld. Uw aanpak van het 
bodemdalingsvraagstuk illustreert de gunstige uitstraling op de Utrechtse 
gemeenschap van een dergelijke samenwerking. Ook de ambities op het 
gebied van waterkwaliteit spreken ons aan. Wel zouden wij graag zien, dat het 
DB daarbij meer focus aanbrengt. We kunnen nu eenmaal niet alles gelijktijdig 
aanpakken. Daarom vragen wij het DB concreet om bij het verbeteren van de 
waterkwaliteit als eerste te gaan werken aan de kwaliteit van het water voor 
de meest waardevolle natuurgebieden, zoals deze door de provincie zijn 
benoemd.  

 Mogen wij horen of het College daartoe in staat en bereid is? 
 
Punt 5: Samenwerken vereist een cultuur van respect tegenover je partners, met 

wederzijds open ogen de zaken bekijken en met open oren naar elkanders 
argumenten luisteren. Afsluitend wil ik nog eens onderstrepen, dat wij onze 
taken met belastinggeld uitvoeren, hier binnen het HDSR prudent en zuinig 
mee moeten omgaan en steeds het optimale effect van de ingezette middelen 
beogen. Onze fractie waardeert de zichtbare Collegeaanpak en is blij, deze 
benadering in veel van de ons voorgelegde stukken terug te zien. 

 
 
 
Het gesproken woord geldt! 
Fractie LNE-bijdrage 27-06-2018 
 
 


